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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л  

 

№ 50  

от редовно заседание, състояло се на 11.12.2012г. 

 

ПРИСЪСТВАЛИ: Георги Лозанов, Анна Хаджиева, София Владимирова, Анюта Асенова, 

Мария Стоянова 

 

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от Георги Лозанов – Председател на СЕМ, 

старши специалист деловодител-протоколчик – Магдалена Сергиева 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Среща с „Нова Броудкастинг Груп” АД. 

 

2. Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” във връзка с 

постъпили: 

а) становища от БАККО, Филмаутор и Музикаутор за уреждането на авторските и 

сродни права при препредаването на радио- и телевизионни програми; 

б) писма от „Нова Броудкастинг Груп” АД за прилагането на чл. 18, ал. 1 от ЗРТ; 

в) копия на писма от Председателя на ПГ на партия „Атака” в 41-то НС до 

доставчиците на медийни услуги „ТВ Седем” ЕАД, „Нова Броудкастинг Груп” АД и „БТВ 

Медия Груп” ЕАД; 

г) писмо от Председателя на ККГОМ в НС по повод жалба от Мюсюлманското 

настоятелство на с. Зараево; 

д) писмо от проф. Лъчезар Аврамов относно връчване на наградите «Валя Крушкина 

– журналистика за хората». 

Вносител: А. Лозенска - Тодорова. Докладват: Д. Петрова, Ир. Христова, Т. Тодорова, Ст. 

Белов. 

 

3. Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” относно: 

а) резултати от осъществен надзор за спазването на Указанията на ИАЛ за 

недопустимост на спонсорство от лекарствени продукти, прилагани без лекарски 

предписания; 

б) практиките в телевизионни програми да се използва течащият надпис (кроул),  

като интерактивна форма на търговско съобщение; 

в) административно-наказателни производства: АУАН №: 83, 92 и 93/2012 г. 

Вносител: А. Лозенска - Тодорова. Докладват: Д. Петрова, Ир. Христова, Г. 

Шиникова. 

4. Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” във връзка с: 

а) писма на КРС №№: 20-00-77/ 05.12.2012 г. и 20-00-122/2012 г.; 

б) писмо от Председателя на „Федерация Справедливост – България”; 

в) писмо от Общинско предприятие „Общинско радио – Велико Търново”; 

г) заявления от БНР, постъпили в КРС по реда на чл. 30, т. 12 на ЗЕС и във връзка с 

чл. 32, ал. 1, т. 18 на ЗРТ,; 

Вносител: Антоанета Лозенска - Тодорова. Докладва: Б. Байчева. 
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5. Доклад на Дирекция „Обща администрация” за утвърждаване на вътрешни 

нормативни актове на СЕМ. 

Вносител: Р. Петров. 

Разни. 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Среща с „Нова Броудкастинг Груп” АД. 

От „Нова Броудкастинг Груп” АД присъстваха: Силвия Зурлева – член на Борда на 

директорите на Нова телевизия и Елена Велкова – директор „Правен отдел”  

На срещата беше обсъдено прилагането на Критериите за оценка на съдържание, което е 

неблагоприятно или създава опасност от увреждане на физическото, психическото, 

нравственото и/или социалното развитие на децата и предстоящата дискусионна кръгла 

маса за обсъждането на въпросите във връзка с изпълнението на чл. 76 - ал. 1, 2, 3 от Закона 

за радиото и телевизията - с оглед особената грижа за предпазването на децата от 

неблагоприятно медийно съдържание.  

 

Георги Лозанов подложи дневния ред на обсъждане.  

- Предложение към точка разни – проект на решение за спиране на конкурса открит с 

Решение № 222/09.10.2012 г. на СЕМ.  

- Проект на писмо до израелския медиен регулатор. 

- Кадрови въпроси. 

- Информация относно организиране и провеждане на Коледно парти.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: прие дневния ред с направените предложения.  

 

По точка втора от дневния ред присъства Мария Палаурова – изпълнителен директор на 

ФИЛМАУТОР 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” 

във връзка с постъпили: 

а) становища от БАККО, ФИЛМАУТОР и МУЗИКАУТОР за уреждането на 

авторските и сродни права при препредаването на радио- и телевизионни програми; 

 

Доротея Петрова запозна СЕМ с позициите на сдруженията за колективно управление на 

авторски и сродни права и становището на БАККО. Позицията на БАККО, е че не трябва да 

се заплащат права при препредаване. Позицията на ФИЛМАУТОР е подробно развита с 

тълкуването на чл. 21, ал. 1 и 2 от ЗАПСП и мотивират подробно защо застъпват това 

становище. Като практика са посочени международни актове. Съща е позицията и на 

МУЗИКАУТОР, които считат, че при препредаване на българските ефирни програми и 

съответно предприятията, които препредават трябва да заплащат авторски права.  

Георги Лозанов възложи на директора на дирекция „Специализирана администрация” да 

сформира работна група, която да изготви становище относно прилагането на чл. 21, ал. 1 и 

2 от ЗАПС.  

 

б) писма от „Нова Броудкастинг Груп” АД за прилагането на чл. 18, ал. 1 от ЗРТ; 

Доротея Петрова запозна Съвета с постъпилото писмо. По повод възникнал казус с 

неколкократно предоставяне на право на отговор на засегнато лице в предаването “Съдебен 

спор”. В Съвета за електронни медии са постъпили две писма от “Нова Броудкастинг Груп” 

АД с молба за тълкуване на чл. 18, ал. 1 от Закона за радиото и телевизията: доколко 
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искането за право на отговор следва да се уважава имайки предвид конкретната форма на 

комуникация – съобщение по електронна поща, т.е. при невъзможност за безспорно 

установяване на подателя; предвид явно нежелание от засегнатото лице за участие в 

предаването; наличие на обосновано съмнение относно поведението на лицето спрямо 

определен брой граждани, подали независимо един от друг сигнали до екипа на 

предаването; наличие на вече упражнено право на отговор. Приложени са проекти на 

отговор.  

Съветът реши да бъдат изпратени писма до “Нова Броудкастинг Груп” АД и засегнатото 

лице. 

 

в) копия на писма от Председателя на ПГ на партия „Атака” в 41-то НС до 

доставчиците на медийни услуги „ТВ Седем” ЕАД, „Нова Броудкастинг Груп” АД и „БТВ 

Медия Груп” ЕАД; 

Антоанета Лозенска запозна Съвета с постъпилото писмо и представи доклад.  

СЕМ прие за сведение писмото и доклада.  

 

г) писмо от Председателя на ККГОМ в НС по повод жалба от Мюсюлманското 

настоятелство на с. Зараево; 

Антоанета Лозенска докладва за резултати от извършеното наблюдение. Няма нарушение 

на ЗРТ. Приложен е проект на отговор до Председателя на комисията по културата, 

гражданското общество и медиите в НС, с приложено копие на писмо изпратено до 

джамийското настоятелство на с. Зараево.  

 СЕМ прие доклада и предложенията в него.  

 

д) писмо от проф. Лъчезар Аврамов относно връчване на наградите „Валя Крушкина 

– журналистика за хората”. 

Антоанета Лозенска запозна съвета с постъпилото писмо.  

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР” 

относно: 

а) резултати от осъществен надзор за спазването на Указанията на ИАЛ за 

недопустимост на спонсорство от лекарствени продукти, прилагани без лекарски 

предписания; 

Антоанета Лозенска докладва за извършен седмичен надзор, който проследява резултатите 

по спазването на Указанията на Изпълнителната агенция по лекарствата за невъзможността 

за спонсорство, свързано с лекарствени продукти, прилагани без лекарски предписания. 

Наблюдението обхваща периода от 29 ноември до 05 декември 2012 г. и включва 

продукцията на 8 телевизионни програми (БНТ 1, bTV, bTV cinema, NOVA, ТВ 7, ББТ, ТВ 

Европа, Евроком) и 3 радиопрограми (БНР-радио СТАРА ЗАГОРА, ДАРИК радио, Радио 

ВЕРОНИКА. 

 

б) практиките в телевизионни програми да се използва течащият надпис (кроул),  

като интерактивна форма на търговско съобщение; 

Съветниците се запознаха с представения доклад от старши инспектор в дирекция 

„Специализирана администрация” и решиха на база доклада да бъдат изработени указания 

относно практиката в телевизионни програми да се използва течащият надпис (кроул), като 

интерактивна форма на търговско съобщение. 
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в) административно-наказателни производства: АУАН №: 83, 92 и 93/2012 г. 

Гергана Шиникова докладва АУАН № 83/25.10.2012г. съставен за нарушение на чл. 17, 

ал.2 от ЗРТ във връзка с т. 27 от „Критериите за оценка на съдържание, което е 

неблагоприятно или създава опасност от увреждане на физическото, психическото и 

нравственото и/или социалното развитие на децата”.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: отлага разглеждането на АУАН №83/25.10.2012г. за 

следващо заседание 

 

Гергана Шиникова докладва АУАН № 92/09.11.2012г. съставен за нарушение на чл. 125в, 

ал.1 от ЗРТ във връзка с чл. 126а, ал.5, т.2 от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: на основание чл. 54 от ЗАНН прекратява 

административната преписка.  

 

Гергана Шиникова докладва АУАН № 93/09.11.2012г. съставен за нарушение на чл.75, ал. 

1, изречение първо от ЗРТ.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: отлага разглеждането на АУАН № 93/09.11.2012г., за 

следващо заседание.  

 

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Доклади на Дирекция „Специализирана администрация – 

НЛРПР” във връзка с: 

а) писма на КРС №№: 20-00-77/ 05.12.2012 г. и 20-00-122/2012 г.; 

Антоанета Лозенска докладва постъпилото писмо, към което е приложено решение № 2150 

от 21.11.2012 г. на КРС, с което се предоставя на СЕМ информация относно свободните 

радиочестоти за наземно аналогово радиоразпръскване на радиопрограми за гр. Смолян. В 

решението е посочено, че са приложени, както Приложение 1 с честотите, така и проекти на 

разрешения - Приложение 2. Цитираните приложения не са приложени към преписка. 

Предложението е да се изпрати писмо до КРС с искане, липсващата информация да бъде 

предоставена.  

 

б) писмо от Председателя на „Федерация Справедливост – България”; 

Антоанета Лозенска информира Съвета, че Федерацията в писмото си декларира, че 

обхватът на желания ресурс за аналогово радиоразпръскване е УКВ-ЧМ. Предложението е 

същото писмо да бъде препратено в КРС относно инициираните процедури по чл. 116 от 

ЗРТ от същото юридическо лице. 

СЕМ подкрепят проекта за писмо до КРС.  

 

Антоанета Лозенска доклада за постъпило писмо от КРС във връзка с писмо на СЕМ 

изпратено февруари 2012 г., с което уведомява КРС, че лицензията на „РТК Еврика-2“ 

ЕООД за град Смолян за създаване на програма „Радио Чан“ е прекратена поради изтичане 

на срока й. КРС отправя молба за информация има ли изрично решение на СЕМ за 

прекратяването и налични ли са действия по обжалване на прекратяването. Приложен е 

проект на отговор до КРС. 

Решение:  
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СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: да бъде изпратено писмо до КРС. 

 

в) писмо от Общинско предприятие „Общинско радио – Велико Търново”; 

Антоанета Лозенска докладва за инициирана процедура от Предприятието по чл. 116 от 

ЗРТ. Първото писмо на ОП е докладвано на Съвета на 13.11.2012 г. и е взето решение на 

заявителят да се изпрати писмо за да уточни конкретните населени места в желания от него 

регион – област Велико Търново. С постъпилото писмо правят уточненията. Обърна 

внимание, че съгласно Закона за общинската собственост, общинските предприятия не са 

правосубектни т.е. не са юридически лица. По смисъла на ЗРТ доставчици мога да бъдат 

само физически или юридически лица, в тази връзка т. нар. Образование „Общинско 

предприятие”, част от общинската администрация.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: да бъде изпратено писмо до Общинско предприятие 

„Общинско радио – Велико Търново” 

 

г) заявления от БНР, постъпили в КРС по реда на чл. 30, т. 12 на ЗЕС и във връзка с 

чл. 32, ал. 1, т. 18 на ЗРТ,; 

Антоанета Лозенска докладва за постъпило писмо от КРС относно заявление на БНР за 

поетапно заличаване на предавателни станции от обхвата на дълги, средни и къси вълни за 

градовете Варна, София, Кърджали, Стара Загора и Шумен. Със свое писмо от 24.08.2012 г. 

КРС вече е изискала от СЕМ становище за заличаването по компетентност и СЕМ се е 

произнесъл с решение № 210 от 11.09.2012 г. Междувременно в КРС е постъпило писмо от 

Комисията по културата, гражданското общество и медиите към НС, в което е приложено 

писмо на БНР за поетапно заличаване на станциите за Варна, София, Стара Загора и Шумен, 

а за Кърджали е записано, че излъчването ще се запази. БНР е отговорило на КРС, че 

пускането на предавателна станция за Видин е планирано за 01.10.2012 г. Поетапното 

спиране на четирите града ще е до 01.01.2013 г., а за окончателното спиране БНР ще 

информира КРС допълнително. За Кърджали спиране няма да има. Приложен е проект на 

писмо до КРС.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: да бъде изпратено писмо до КРС. 

 

Доклад относно постъпило писмо от КРС за изменение на разрешение на БНР – допълнение 

на радиопредавателна станция за програма „Хоризонт“ на обект Елисейна, община Своге и 

РПС Видин. Искане за изменение на радиопредавателните станции за гр. Смолян и за гр. 

Добрич за програми „РАДИО ПЛОВДИВ“ и „РАДИО ВАРНА“, допълване на нови обекти –

радиопредавателни станции.  

В тази връзка бе докладвано писмо на БНР вх. № 10-00-50 от 05.12.2012 г.  

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” и 1 (един) въздържал се (Анна Хаджиева): на 

основание чл. 32, ал.1, т.18 от Закона за радиото и телевизията, във връзка с чл. 30, т. 12 от 

Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за регулиране на съобщенията, 

при спазване разпоредбите на Закона за електронните съобщения да измени и допълни 

разрешение № 00761/ 21.07.2008 г. за ползване на индивидуално определен ограничен 

ресурс – радиочестотен спектър за осъществяване на електронни съобщения чрез 

електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово радиоразпръскване на телевизионни 

сигнали на територията на Република България, издадено на БЪЛГАРСКО НАЦИОНАЛНО 
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РАДИО, както следва: изменят се редове № 23 и № 70 и се допълват редове № № 148, 149, 

150, 151, 152, 153, 154 и 155 в Таблица 1 “Технически параметри на електронните 

съобщителни мрежи от обхвата на ултракъси вълни – честотна лента 87.5 – 108.0 MHz” от 

Приложение 1 „Технически параметри на електронните съобщителни мрежи”, съгласно 

приложението, неразделна част от настоящето решение. Допълва се ред № хх в Таблица 2 

“Технически параметри на електронните съобщителни мрежи от обхвата на дълги и средни 

вълни – честотни ленти 148.5 – 283.5 kHz и 526.5 – 1606.5 kHz” от Приложение 1 

„Технически параметри на електронната съобщителна мрежа”. Изменя Приложение 2 

“Размер, срокове и начин на заплащане на таксите”. За решението да бъде уведомена 

Комисията за регулиране на съобщенията.  

 

 ПО ТОЧКА ПЕТА: Доклад на Дирекция „Обща администрация” за утвърждаване на 

вътрешни нормативни актове на СЕМ. 

Румян Петров представи проекти на вътрешни нормативни актове на СЕМ: Правилник за 

планиране, разходване и отчитане на бюджета на Съвета за електронни медии; Правилник 

за основните изисквания и елементи на системата за финансово управление и контрол в 

Съвета за електронни медии; Стратегия за управление на риска и управленска отговорност в 

Съвета за електронни медии; Вътрешни правила за контролни дейности в Съвета за 

електронни медии; Вътрешни правила за установяване на публични държавни вземания от 

Съвета за електронни медии; Правила за реда и организацията за възлагане на обществени 

поръчки от Съвета за електронни медии; Вътрешни правила за подбор, възникване, 

изменение и прекратяване на служебните и трудови правоотношения в администрацията на 

СЕМ; Правилник за условията и реда за оценяване изпълнението на служителите в СЕМ; 

Вътрешни правила за условията и реда на ползване на различните видове отпуски; 

Вътрешни правила за достъп до обществена информация на Съвета за електронни медии; 

Вътрешни правила за организация на работата с предложения, сигнали и жалби в Съвета за 

електронни медии; Инструкция за обработване на лични данни от Съвета за електронни 

медии и защитата им от незаконен достъп; Правилник за ползване на компютърните 

ресурси в Съвета за електронни медии; Инструкция за организация на деловодната дейност 

в Съвета за електронни медии; Вътрешни правила за въвеждане на антикорупционни 

процедури в Съвета за електронни медии; Етичен кодекс за поведение на служителите в 

администрацията на Съвета за електронни медии; Правилник за структурата, функциите и 

дейността на дирекция “Обща администрация” в Съвета за електронни медии. 

Георги Лозанов възложи правилниците да бъдат сведени до знанието на всички служители 

на СЕМ, срещу подпис.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: утвърждава вътрешни нормативни актове за работа на 

Съвета.  

 

Румян Петров запозна Съвета с докладна записка от Цветанка Иванова. Предложението е 

да се изиска компетентно становище от здравните органи. 

Мария Стоянова попита не може ли да не се действа така бюрократично и да се възложи 

на другите две служителки да изпълняват тази дейност.   

Румян Петров каза, че и другите служителки имат медицински документи, според който не 

мога да изпълняват тази дейност.   

 

 

http://www.cem.bg/download.php?id=353
http://www.cem.bg/download.php?id=353
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Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: в съответствие с Наредба за трудоустрояване да бъде 

изискано становище от компетентните здравни органи относно пригодността на трите 

служителки в деловодството (старши специалисти в Дирекция “Обща администрация”) да 

изпълняват задълженията си, предвидени в длъжностната характеристика.  

 

ПО ТОЧКА РАЗНИ:  
Мария Стоянова предложи разглеждането на класираните кандидатите участвали в 

откритият с Решение №184/09.08.2012г. на СЕМ конкурс за радиодейност за град София 

честота 95.7 MHz да бъде отложено за следващо заседание. Тъй като става въпрос за 

последната свободна честота в столичния град, Мария Стоянова смята, че трябва 

документите да се прегледат по-задълбочено и обстойно. През предстоящите празнични дни 

това едва ли би било възможно. Затова се налага отлагане.  

 

Във връзка с подадена жалба срещу Решение № 222/09.10.2012 г. на СЕМ отново бе 

обсъдена възможността за спиране на процедурата по провеждане на конкурса.  

Решение:  

СЕМ реши с  5 (пет)  гласа “за”: спира административното производство, образувано с 

Решение № 222/09.10.2012 г. за провеждане на неприсъствен конкурс за осъществяване на 

радиодейност – създаване на програма с общ (политематичен) профил, чрез използване на 

налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово 

радиоразпръскване за град Нова Загора, област Сливен, до приключване на образуваното 

във Върховен административен съд адм. дело № 14542/2012 г. с влязъл в сила съдебен акт. 

Решението подлежи на обнародване в Държавен вестник. За решението да се уведомят 

заинтересованите лица, подали документи за участие в конкурса, обявен с Решение 

222/09.10.2012 г.  

 

Решение:  

СЕМ реши с  5 (пет)  гласа “за”: във връзка с подадена заявка от Мария Стоянова – член 

на СЕМ за дообзавеждане на служебния й кабинет, да бъде закупена описаната в заявката 

техника.  

 

Решение:  

СЕМ реши с  5 (пет)  гласа “за”: във връзка с Докладна записка от Евгени Димитров, да се 

закупят софтуерни продукти съгласно представената оферта от Жар Компютърс.  

 

Решение:  

СЕМ реши с  5 (пет)  гласа “за”: Във връзка с Докладна записка от Атанас Георгиев, да се 

извърши ремонт на служебен автомобил Опел Астра С 4891 МХ по подадената от 

Автосервиз Рафаилов ЕООД оферта. 

 

 

- Във връзка с подаден сигнал от Гражданско сдружение „Българска Легия Антимафия” за 

манипулирани материали, излъчени в програма „TV 7” на „ТВ Седем” ЕАД. Съветът е 

поискал становище от доставчика на медийни услуги, който от своя страна е изразил 

съмнение в предоставените материали и е помолил същите да бъдат предоставени за да се 

запознае и даде становище. СЕМ е поискал разрешение от Сдружението да предостави 
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изпратените от тях записи на „ТВ Седем” ЕАД, но първоначално „Българска легия 

Антимафия” не е дала такова разрешение. На 04.12.2012г. в СЕМ е постъпило писмо от 

Гражданско сдружение „Българска Легия Антимафия”, с което разрешава да бъдат 

препратени видеофайловете на „ТВ Седем” АД.  

Решение:  

СЕМ реши с  5 (пет)  гласа “за”: да бъдат изпратени видеофайловете на „ТВ Седем” АД за 

становище. 

 

- Проект на писмо до Израелския медиен регулатор.  

 

 - Доклад във връзка с провеждане на кръгла маса за обсъждането на въпросите във връзка с 

изпълнението на чл. 76 - ал. 1, 2, 3 от Закона за радиото и телевизията  

 

- Доклад относно организиране на коледно парти.  

 

Материали приложени към Протокол № 50 

1. Дневен ред 

2. Доклад от Антоанета Лозенска с изх. № 30-07-110/10.12.2012г. 

3. Доклад от Гергана Шиникова с изх. № 19-00-199/07.12.2012г.  

4. Доклад от Гергана Шиникова с изх. № 34-00-686/07.12.2012г.  

5. Доклад от Гергана Шиникова с изх. № 19-00-208/22.11.2012г.  

6. Писмо от КРС с вх. № 20-00-77/05.12.2012г.  

7. Писмо от КРС с вх. № 20-00-122/27.11.2012г.  

8. Писмо от КРС с вх. № 10-00-50/28.11.2012г. 

 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

Анна Хаджиева 

 

 

........................... 

 

Анюта Асенова 

 

.......................... 

 

Мария Стоянова  

 

 

........................... 

 

     

Георги Лозанов -  

председател 

 

........................... 

София 

Владимирова 

    

.......................... 

         

Старши специалист 

деловодител-

протоколчик: 

Магдалена Сергиева 

   

 

............................. 

     

 

 

 

 

 


